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Protokół Nr XXXVIII / 2017 
 

z XXXVIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego, która odbyła się dnia 

13 czerwca 2017 r. w auli Regionalnego Centrum Edukacji Zawodowej 

w Nisku, ul. Sandomierska 1 

 
 Na ogólną liczbę 19 radnych w Sesji uczestniczyło 17 (lista obecności wraz 

z usprawiedliwieniami stanowi załącznik Nr 1 do  protokołu). 

Ponadto w obradach Sesji uczestniczyli zaproszeni goście (listy obecności stanowią 

załącznik Nr 2 do protokołu). 
 

Porządek obrad: 
 

 

1. Otwarcie obrad Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXVI oraz nadzwyczajnej XXXVII Sesji Rady Powiatu 

Niżańskiego. 

3. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2016 rok. 

5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Niżańskiego 

za 2016 rok oraz przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym 

sprawozdaniu. 

6. Zapoznanie się z informacją o stanie mienia Powiatu Niżańskiego. 

7. Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Powiatu 

Niżańskiego za 2016 rok.  

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu  

za 2016 rok. 

9. Złożenie przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu Niżańskiego z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 

10. Zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Niżańskiego z tytułu wykonania budżetu 

za 2016 rok. 

11. Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Niżańskiego z tytułu wykonania 

budżetu za 2016 rok. 

12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030. 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji, ich składów 

osobowych oraz określenia przedmiotu ich działania. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 
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15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zamknięcie obrad Sesji.  

 

Ad. 1 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 10 
00

 

dokonał otwarcia obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w obradach Sesji uczestniczy 13 radnych, wobec czego 

obrady są prawomocne. Przywitał przybyłych radnych, zaproszonych gości, 

dyrektorów jednostek organizacyjnych powiatu, kierowników służb, inspekcji i straży, 

naczelników wydziałów, pracowników Starostwa Powiatowego w Nisku oraz media 

(wg list obecności).  

Radni otrzymali stosowne zawiadomienie o Sesji zawierające porządek obrad (stanowi 

załącznik Nr 3 do protokołu) wraz z materiałami na Sesję. Czy są uwagi do porządku 

obrad?  

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – zgłaszam wniosek o poszerzenie porządku 

obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu poprzez:  

 

dodanie po pkt 11 punktów 12 i 13 w brzmieniu:  

 

„12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030. 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji, ich składów 

osobowych oraz określenia przedmiotu ich działania.” 

 

Dotychczasowe punkty od 12 do 14 porządku obrad otrzymują numery odpowiednio 

od 14 do 16; 

 

oraz dodanie po pkt 14 zmienianego porządku obrad pkt 15 w brzmieniu:  

 

„15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji.” 

 

Punkty 15 i 16 porządku obrad otrzymują numery odpowiednio 16 i 17. 

 

Nie zgłoszono innych uwag do porządku obrad Sesji.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego poddał pod głosowanie propozycję 

zmiany porządku obrad XXXVIII Sesji, zgłoszoną przez Starostę Niżańskiego. 
 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 13 głosami „za” 

przyjęła zmianę porządku obrad polegającą na: 
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 dodaniu po pkt 11 punktów 12 i 13 w brzmieniu:  

 

„12. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030. 

13. Przedyskutowanie projektu i podjęcie uchwały Rady Powiatu Niżańskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych komisji, ich składów 

osobowych oraz określenia przedmiotu ich działania.” 

 

Dotychczasowe punkty od 12 do 14 porządku obrad otrzymują numery odpowiednio 

od 14 do 16; 

 

oraz dodanie po pkt 14 zmienianego porządku obrad pkt 15 w brzmieniu:  

 

„15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej Sesji.” 

 

Punkty 15 i 16 porządku obrad otrzymują numery odpowiednio 16 i 17. 

 

O godz. 10 
10

 na obrady Sesji przybył radny Janusz Bronkiewicz. W Sesji uczestniczy 

14 radnych. 

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – protokoły 

wyłożone były do wglądu w Biurze Rady – czy radni mają uwagi do protokołów 

z XXXVI oraz nadzwyczajnej XXXVII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołów z XXXVI oraz nadzwyczajnej XXXVII Sesji 

Rady Powiatu Niżańskiego, w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu 

Niżańskiego stwierdził, że protokoły zostały przyjęte. 

 

Ad. 3 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – przedstawił sprawozdanie Przewodniczącego 

Zarządu o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym (stanowi załącznik Nr 4 do 

protokołu). 

W w/w okresie ogłoszono następujące przetargi: 

1. Przebudowa drogi powiatowej (budowa chodnika) Nr 1083R Groble – Krzywdy                                       

w miejscowości Krzywdy. Termin realizacji zamówienia do dnia 2 października 2017 r.  

 Trwa badanie i ocena ofert; 

2. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1048R Zdziary – Banachy, łączącej węzeł drogi 

ekspresowej S19 „Zdziary” z drogą wojewódzką Nr 858; 

3. Przebudowa drogi powiatowej Nr 1071R Kamionka Górna – Kamionka Dolna 

w km 2+206 – 2+870 w miejscowości Kamionka Dolna. Termin realizacji zamówienia                                          
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30 sierpnia 2017 r. Termin otwarcia ofert: 22 czerwca 2017 r.; 

4. Przebudowa nawierzchni placu Regionalnego Centrum Edukacji Zawodowej w Nisku, 

Etap I. 

Ponadto w okresie międzysesyjnym otrzymaliśmy informację o kolejnych 

dofinansowaniach, na różne kwoty, mniejsze i większe. Jedną z kwot jest wysokość 

dofinansowania na realizację działań podczas dożynek powiatowych, które w tym roku 

będą miały miejsce w Jarocinie. Na promocję produktów tradycyjnych Powiatu 

Niżańskiego, ze środków Krajowej Sieci Obszarów Wiejskich, pozyskaliśmy kwotę 

7.000 zł, stanowiącą cenne uzupełnienie budżetu dożynkowego. 

Miło mi także poinformować, że znaleźliśmy się wśród 15 grantobiorców - na terenie 

całej Polski - w ramach Projektu Lokalne Ośrodki Wiedzy i Edukacji. Na realizację 

ośrodka wiedzy i edukacji, potocznie nazwanego LOWE, otrzymamy po podpisaniu 

umowy 249.000 zł. Jest to pilotażowe wdrażanie modelów LOWE w 15 wybranych 

lokalizacjach. Jesteśmy jedną z tych lokalizacji, a dokładnie jest nią RCEZ w Nisku. 

Z wniosków, które zostały złożone, zwrócę uwagę na dwa:  

1. Przebudowa drogi gminnej Nr 1080R ul. Grunwaldzka w Rudniku nad Sanem – 

wniosek złożony do Regionalnego Programu Operacyjnego przeszedł pozytywnie 

ocenę formalną i został skierowany do oceny merytorycznej; 

2. Informacja z wczoraj: Doposażenie w sprzęt medyczny i aparaturę medyczną – 

wniosek złożony przez Samodzielny Publiczny Zespół Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Nisku również pozytywnie przeszedł ocenę formalną i został skierowany do oceny 

merytorycznej. 

Jeżeli chodzi o nabór do szkół prowadzonych przez Powiat Niżański, łącznie zostało 

złożonych 526 podań. Statystyka przedstawia się następująco: RCEZ w Nisku - 

245 podań, ZS w Rudniku nad Sanem - 42, ZS w Jeżowem – 39, LO w Nisku – 200. 

Odnośnie stanowiska dyrektora SPZZOZ w Nisku, Zarząd Powiatu powierzył 

pełnienie obowiązków dyrektora SPZZOZ obecnie pełniącemu tę funkcję Dyrektorowi 

Romanowi Ryznarowi, który nadal będzie pełnił czynności związane z zarządzaniem 

naszą placówką.  

 

O godz. 10 
15

 na obrady Sesji przybył radny Karol Wołoszyn. W Sesji uczestniczy 

15 radnych. 

 

O godz. 10 
20

 na obrady Sesji przybył radny Andrzej Tofilski. W Sesji uczestniczy 

16 radnych. 

 

O godz. 10 
25

 na obrady Sesji przybyła radna Grażyna Mączka. W Sesji uczestniczy 

17 radnych. 

 

Radny Henryk Siek – jeżeli chodzi o Dyrektora szpitala, czy to jest dalej pełnienie 

obowiązków, czy jest dyrektorem „prawdziwym”? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jest to zgodne z oczekiwaniem Dyrektora 

Ryznara, który zadeklarował pełnienie obowiązków dyrektora. Natomiast, czy to jest 
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nieprawdziwe? Pełnienie obowiązków jest prawdziwe. Sądzę, że nie można twierdzić, 

że pełnienie obowiązków w tym przypadku jest nieprawdziwe. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – czy zostały 

określone ramy czasowe, czy bezterminowo? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – jest to na czas taki, jaki będzie potrzebny. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – komu będzie 

potrzebny, nam czy Dyrektorowi? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nam.  

 

Radny Sławomir Czwal – na którym posiedzeniu Zarząd przyjął sprawozdanie 

SPZZOZ w Nisku? Którego dnia? 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – najprawdopodobniej był to czwartek 

8 czerwca 2017 r. Muszę to sprawdzić, 0,1% proszę mi dać, abym ewentualnie mógł to 

sprostować. Z tego, co pamiętam, był to ostatni czwartek.  

 

Radny Jan Kowal – jeżeli mówimy o Dyrektorze, to jest na tyle poważna sprawa, że 

rozumiem, że odbyło się to na piśmie. Jaka data została określona? Wygląda to trochę 

niepoważnie. Nie rozumiem, dlaczego pełnienie obowiązków, a nie funkcji? 

Odpowiedzialność jest taka sama. Coś takiego wydaje się  rzadkim przypadkiem, 

szczególnie, że to trwa jakiś czas. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – datą powierzenia obowiązków była data 

z września ubiegłego roku. W związku z tą sytuacją nie trzeba było podejmować 

kolejnej uchwały, nawiązywać nowej umowy. Zarząd widzi na stanowisku dyrektora 

szpitala powiatowego Pana Romana Ryznara, ale biorąc pod uwagę jego wolę 

i oczekiwanie w kontekście pełnienia tej funkcji właśnie w takiej formule, Zarząd to 

uszanował. Umówiliśmy się z p.o. Dyrektorem, że tyle, ile będzie trzeba, tę funkcję 

będzie pełnił. P.o. Dyrektor nie był chętny przyjąć funkcji dyrektora w trybie 

zakończenia procedury konkursowej, czyli powołania na okres 6 lat.  

 

Radny Jan Kowal – dla mnie jest to sytuacja bardzo dziwna. Zupełnie tego nie 

rozumiem. „Będę pełnił obowiązki, a nie chcę być dyrektorem”? To jakiś matrix. 

Ta sytuacja powinna zostać nam przedstawiona, opisana. Nie wiem. Rozumiem, że takie 

rzeczy się robi, też pełniłem obowiązki, to się zdarzało – na jakiś czas pełnienie 

obowiązków, natomiast „na tyle, ile trzeba”, jeszcze się w życiu nie spotkałem. 

Wydaje mi się, że powinno zostać przedstawione, formalnie, o co chodzi. Jeszcze jedno. 

Przyjechaliśmy i tak strasznie widno dookoła. Rozpocznie się przebudowa tutaj i czas 

wycinania drzew – nie wiem, czy był jakiś projekt zrobiony, przez kogo zatwierdzony, 

kto to wskazał? Rzeczywiście, ustawa o wycinaniu drzew została zmieniona. 
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Ma ona w mojej ocenie dużo słusznych wskazań, aby właściciel mógł posadzone przez 

siebie drzewo wyciąć, ale widzę, że chyba nie do końca zostało to przemyślane. 

Chciałbym, aby konkretnie przedstawić, ile drzew zostało wyciętych, dlaczego, 

jakie są projekty, ponieważ jasność dookoła jest nieco nadmierna. Jak wynikało 

ze sprawozdań odnośnie zanieczyszczenia środowiska w Nisku, chyba bardzo dobrze 

nie jest. Nie wiem, jak Starosta to widzi, bo podobno przekraczamy wszelkie normy. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – odnośnie zagospodarowania, wycinki drzew, 

udzielimy radnemu odpowiedzi na piśmie. Jak radny zauważył, jesteśmy w okresie 

realizacji wielu zadań inwestycyjno - remontowych na terenie RCEZ w Nisku. 

To termomodernizacja, przebudowa całego placu szkolnego, podwórka, infrastruktury. 

Przygotowana została stosowna dokumentacja. Zostało rozrysowane, jak wygląda 

zagospodarowanie RCEZ w Nisku w kontekście przebudowy nawierzchni placu 

– w przerwie to radnemu udostępnię. W związku z tym, że jest przebudowa placu, 

zarządzający szkołą Dyrektor RCEZ w Nisku oraz jego współpracownicy 

zdecydowali, że zasadnym jest dokonać wycinki drzew, aby można było w pełni 

zagospodarować ten teren i dokonać stosownych nowych nasadzeń 

w następnym roku, ponieważ przebudowa nawierzchni placu przy RCEZ w Nisku, 

przebudowa całego placu szkolnego będzie przebiegała w dwóch etapach. 

Etap I w tym roku i II w roku następnym. Szczegółowe informacje przekażemy 

radnemu na piśmie. 

 

Radny Sławomir Czwal – rozumiem, że p.o. Dyrektor w zapisie umowy ma, że do 

czasu wyłonienia dyrektora będzie pełnił obowiązki. Jaki jest zapis? Czy pełnienie 

obowiązków na czas ograniczony, nieograniczony, czy do czasu wyłonienia dyrektora 

przez komisję konkursową? Chcielibyśmy otrzymać precyzyjną informację. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – przekażemy stosowne dokumenty, aby radny 

mógł się z nimi zapoznać. Jest to uchwała podjęta we wrześniu ubiegłego roku, więc 

była już publicznie dostępna, ale kserokopię uchwały przekażemy radnemu.  

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Ad. 4 
 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła sprawozdanie finansowe 

za 2016 rok (stanowi załącznik Nr 5 do protokołu).  

Sprawozdanie za 2016 r. składa się z czterech elementów. Jest to bilans z wykonania 

budżetu Powiatu Niżańskiego oraz trzech bilansów łącznych. Jest to łączny bilans 

obejmujący dane wynikające z bilansów naszych jednostek budżetowych, rachunku 

zysków i strat jednostek oraz łączne zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane 

wynikające z zestawień zmian w funduszu jednostek budżetowych powiatu. 

Najważniejszym dla nas sprawozdaniem jest bilans z wykonania budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego. Odzwierciedla on wynik wykonania budżetu, który jest 

przedstawiany w ujęciu kasowym, poprzez porównanie zrealizowanych w danym roku 
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dochodów i wydatków budżetowych. Rok 2016 zamknęliśmy nadwyżką w wysokości 

4.615.320,78 zł. Natomiast stan zobowiązań finansowych, jak wynika z tego bilansu, na 

koniec roku budżetowego to kwota 3.320.000 zł. Zobowiązania finansowe zmniejszyły 

się w stosunku do zadłużenia w 2015 r. o 2,74%. Zadłużenie to 5,79% w stosunku do 

wykonanych dochodów. W ramach łącznego bilansu naszych jednostek budżetowych, 

zostały zsumowane bilanse dwunastu jednostek organizacyjnych powiatu. Mamy mniej 

o jedną jednostkę wyodrębnioną organizacyjnie – Liceum Ogólnokształcącego w Rudniku 

nad Sanem, które w trakcie roku zostało włączone do Zespołu Szkół w Rudniku nad 

Sanem. W bilansie mamy dodatni wynik finansowy: 4.318.876,57 zł. Jest on wyższy 

w stosunku do roku ubiegłego o kwotę 1.340.160 zł. Wynika to z wyższych dochodów, 

jakie uzyskaliśmy w starostwie. Jeżeli chodzi o nasze jednostki organizacyjne, zostały 

powołane do realizacji zadań publicznych, więc w bilansach wykazują stratę. Jedyny 

wynik finansowy dodatni w tych bilansach jest w starostwie, gdzie doksięgowujemy 

dochody z tytułu subwencji i dotacji. Stan funduszu na koniec roku zamyka się kwotą  

220.297.751 zł. Jest wyższy o kwotę 1.016.785 zł w stosunku do roku ubiegłego. Jest to 

efekt uzyskania dodatniego wyniku finansowego. Do tych sprawozdań mamy łączny 

rachunek zysków i strat naszych jednostek. Stanowi on uzupełnienie do bilansu 

w zakresie wyniku finansowego. Jest to działalność naszych jednostek przedstawiona 

w formie rozwiniętej. Do tego mamy wyłączenia dotyczące mediów, najmu oraz 

przekazanych środków, które są rozliczane na koniec roku. Łączne zestawienie zmian 

w funduszu jednostek dotyczy zmniejszeń, zwiększeń funduszu w trakcie roku, które są 

księgowane. Przeksięgowywany tutaj jest zysk, strata finansowa, zrealizowane dochody 

i wydatki, jak również dotacje i środki na inwestycje. Do tego są również wyłączenia, 

które dotyczą przekazanego majątku.  

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego 

Janusza Nawrockiego dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Ad. 5 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – przedstawiła sprawozdanie 

z wykonania budżetu Powiatu Niżańskiego za 2016 rok (stanowi załącznik Nr 6 do 

protokołu).  

 

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Budżet powiatu na 2016 r. przyjęty został uchwałą Nr XVII/89/2015 Rady Powiatu 

Niżańskiego z dnia 23 grudnia 2015 r. Po stronie dochodów zaplanowaliśmy osiągnięcie 

kwoty 48.381.102 zł, natomiast po stronie wydatków: 50.932.334 zł. Planowaliśmy na 

początek deficyt w wysokości 2.581.232 zł. Po wprowadzonych w trakcie roku 

budżetowego zmianach uchwałami Rady, Zarządu, decyzjami Wojewody czy 

Ministerstwa, na koniec roku została założona nadwyżka, która wyniosła 1.000.000 zł. 

Z tej nadwyżki, na koniec roku udzieliliśmy pożyczki dla SPZZOZ w Nisku. W toku 

wykonania budżetu, nasz plan dochodów został zwiększony do kwoty 57.768.558 zł 
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(koniec grudnia 2016 r.), który został wykonany w kwocie 57.380.699 zł, tj. 99,33%. 

Można powiedzieć, że prawie w całości dochody zostały zrealizowane. Dochody 

wykonane były wyższe w stosunku do założonego na początku planu o kwotę ponad 

9.000.000 zł. Były to dodatkowe środki, które w trakcie roku wprowadzaliśmy do 

naszego budżetu. Dochody bieżące zrealizowaliśmy wskaźnikiem 89%, natomiast 

majątkowe wskaźnikiem 11%. Jeżeli chodzi o wykonanie dochodów, pomimo że było 

prawie 100%, na uwagę zasługuje dział 756 Udziały w podatku od osób fizycznych. 

Odnotowaliśmy na koniec roku wpływ ponadplanowych dochodów w wysokości 

127.733 zł. W trakcie roku, na półrocze szacowaliśmy, że dochody będą mniejsze 

o ok. 300.000 zł. W latach poprzednich różnie się to kształtowało. W ostatnich dwóch 

latach dochody przekraczały plan o 60.000 zł. Jeszcze jeden dział, który zasługuje na 

uwagę w dochodach, to Informatyka, po raz pierwszy wprowadzony do naszego 

budżetu w roku ubiegłym. Dotyczy on zaplanowanego do realizacji zadania 

Podkarpacki System Informacji Przestrzennej. Dochodów nie udało się uzyskać do 

końca roku, ponieważ nie został rozstrzygnięty konkurs na dofinansowanie projektu. 

Jest to zadanie prowadzone przez Urząd Marszałkowski. Realizacja zadania została 

przesunięta na lata następne. W naszych dochodach, najważniejsze źródła dochodów 

na realizację zadań to subwencje (prawie 52%), dotacje (25%), udziały w podatkach 

(ponad 13%). Nasze dochody własne to niecałe 6%. Są one głównie z tytułu usług 

geodezyjnych i komunikacyjnych, a także dochody z wynajmu, które uzyskujemy do 

naszego budżetu. W 2016 r., dzięki staraniom Zarządu Powiatu, zostały pozyskane 

do budżetu w trakcie roku dodatkowe środki w kwocie 7.332.237 zł. W stosunku 

do 2015 r. jest to kwota wyższa o 862.250 zł. Pozyskane w trakcie roku dochody 

pochodziły z: rezerw subwencji ogólnej na inwestycje drogowe w kwocie 381.845 zł; 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji na usuwanie skutków klęsk 

żywiołowych w wysokości 2.303.237 zł; funduszy Unii Europejskiej i budżetu 

państwa na realizowane projekty: 527.883 zł; Programu rozwoju gminnej 

i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019:.1.538.692 zł; Nadleśnictwa 

Rudnik: 50.000 zł; gmin na dofinansowanie inwestycji i remontów: 

1.539.844 zł; Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej: 505.700 zł; budżetu państwa 

na zakup ambulansu: 300.000 zł; Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych: 185.000 zł na zakup autobusu dla Warsztatów Terapii 

Zajęciowej.  

Jeżeli chodzi o plan wydatków, na dzień 31 grudnia 2016 r. zakładał 56.768.558 zł 

i został wykonany w kwocie 52.765.378 zł, tj. 92,95%. Mniejsze wykonanie 

odnotowano w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. Wynika to 

z przedłożonego sprawozdania, które Państwo otrzymaliście. Są to głównie mniejsze 

wydatki na inwestycje, ok. 1.000.000 zł na PSIP przesunięty na lata następne i SOR, 

na który z konieczności zostały zabezpieczone środki również w 2016 r. 

Są to mniejsze wydatki na bieżących zadaniach, głównie w szkolnictwie na specjalną 

organizację nauki, kwota wydatków mniejsza: 1.190.000 zł. Są również mniejsze 

środki na poręczenia kredytów, które mieliśmy obowiązek zabezpieczyć w budżecie 

w związku z udzieleniem poręczenia w roku ubiegłym, a także na  obsłudze długu, 

rezerwie budżetowej oraz oszczędności w jednostkach powstałe po realizacji 
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nałożonych zadań. W strukturze wydatków, po wykonaniu najwięcej miejsca stanowią 

wydatki w czterech działach tj: Oświata i wychowanie oraz Edukacyjna opieka 

wychowawcza (39,07%), Transport (18,63%) i Administracja publiczna (12,65%). 

W dziale Administracja publiczna wskaźnik wykonania wynosi 95,37%. Mniejsze 

wykonanie wynika z oszczędności w Starostwie Powiatowym, w tym: odprawy, zasiłki 

z tytułu chorobowego, macierzyńskiego. Na drukach komunikacyjnych 

i tablicach w ciągu roku zwiększaliśmy środki, ale po wydatkach kwota pozostała. 

Ponadto są oszczędności na holowaniu i parkowaniu pojazdów – są to środki, które 

zabezpieczamy pod umowy. W dziale 600 Transport wskaźnik wykonania wynosi 

98,81%. Na mniejszy wskaźnik wykonania w tym dziale główny wpływ mają 

oszczędności w Zarządzie Dróg Powiatowych w Nisku. Wskaźnik wykonania do 

planu  wynosi 95,21%. Są mniejsze środki na usługach, materiałach i energii, które 

zostały wydatkowane w roku ubiegłym. Wyższa kwota została wydatkowana na usługi 

zimowego utrzymania dróg: 157.620 zł. Dla porównania, w latach ubiegłych było to 

ponad: 55.000 zł, 95.000 zł, a także 240.000 zł. Jest to uzależnione od warunków 

atmosferycznych. Poza tym wystąpiły drobne oszczędności na realizowanych 

inwestycjach w ramach usuwania skutków klęsk żywiołowych. W dziale Oświata 

i wychowanie wskaźnik wykonania wynosi 92,96%, natomiast w dziale Edukacyjna 

opieka wychowawcza: 95,94%. Na wykonanie główny wpływ ma specjalna 

organizacja nauki. W 2016 r. po raz drugi, zgodnie z ustawą okołobudżetową 

wyodrębnialiśmy środki na specjalną organizację nauki w naszych szkołach, 

tj. na kształcenie dzieci niepełnosprawnych. Wydatkowanie środków odbywa się tutaj 

w oparciu o określone kryteria oraz orzeczenia o stopniu niepełnosprawności. 

Z kwoty, którą zaplanowaliśmy na 2016 r., zostało 1.190.522 zł na wydatkach 

bieżących, liczonych w stosunku do subwencji. Ma to wpływ na wskaźnik nadwyżki 

operacyjnej dla powiatu. Poza tym, kwoty, które pozostały na wydatkach bieżących 

przeznaczyliśmy na inwestycje w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym. 

Była to kwota 1.148.466 zł. Zrealizowane inwestycje to sala gimnastyczna, boisko 

wielofunkcyjne, plac zabaw, przebudowa i termomodernizacja budynku w Ulanowie. 

Środki te zostały wydatkowane w innej formie. Poza tym, mamy oszczędności na 

innych inwestycjach, wynagrodzeniach i pochodnych oraz energii. Jeżeli chodzi 

o wykorzystanie subwencji oświatowej przez szkoły, w 2016 r. dołożyliśmy do   

subwencji, która jest na wydatki bieżące w szkołach, kwotę 424.392 zł. Na remonty 

w szkołach wydatkowano kwotę ponad 733.000 zł. W stosunku do 2015 r. było to 

więcej o prawie 280.000 zł. Głównie były to remonty w SOSW w Rudniku nad 

Sanem: remont nawierzchni placu zabaw oraz placu szkolnego, remont dachu na 

budynku internatu RCEZ w Nisku, naprawa ubytków elewacyjnych budynku 

dydaktycznego oraz wymiana kostki brukowej w ZS w Rudniku nad Sanem, remont 

korytarza oraz instalacji w LO w Nisku, remont łazienek w ZS w Jeżowem. Wydatki 

inwestycyjne w oświacie w 2016 r. to kwota 1.307.434 zł. Wykonanie w pozostałych 

działach zostało szczegółowo przedstawione w sprawozdaniu i było omawiane na 

poszczególnych komisjach. 

Wydatki majątkowe zostały zrealizowane na kwotę 10.048.600 zł, tj. 19,04% 

wydatków ogółem, w tym z dofinansowań pokryliśmy 63% wydatków, natomiast 
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ze środków własnych 37%. Kwotowo jest to 3.693.383 zł. W wydatkach 

inwestycyjnych uczestniczyły również gminy. Udział gmin jest 15%, na kwotę 

1.506.684 zł.  W stosunku do założonego planu wydatków majątkowych, realizacja 

jest na poziomie 90,33%. Mniejsze wykonanie o ponad 1.000.000 zł wynika z braku 

wykonania dwóch zadań: Podkarpacki System Informacji Przestrzennej w kwocie 

692.477 zł (nie rozstrzygnięto konkursu w 2016 r. i realizacja została przesunięta na 

lata 2017-2018); Rozbudowa, przebudowa i doposażenie Szpitala Powiatowego 

w Nisku wraz z budową lądowiska dla helikopterów celem utworzenia szpitalnego 

oddziału ratunkowego na kwotę 274.825 zł (brak ostatecznej decyzji 

o zakwalifikowaniu projektu do realizacji). Szerszą informację o zrealizowanych 

inwestycjach przedstawi  Starosta. 

Ponadto, w 2016 r. uczestniczyliśmy w realizacji 13 projektów z udziałem środków 

Unii Europejskiej, z czego 10 to projekty oświatowe bieżące i inwestycyjne, na które 

łącznie wydatkowano kwotę 574.374 zł (w tym wydatkowane środki własne powiatu 

to kwota zaledwie 46.491 zł, tj. 8,10%). Mniejsza kwota, jeżeli chodzi 

o wydatkowanie w 2016 r., ponieważ dopiero zaczyna się perspektywa finansowa. 

W większości były opracowywane projekty, uzyskiwaliśmy dofinansowania. Kwota, 

która została nam do wydatkowania na lata następne z tytułu realizacji projektów, 

wynosi 19.620.663 zł. Rok budżetowy zamknęliśmy wynikiem w formie nadwyżki 

w kwocie 4.615.321 zł. Nadwyżka wynika z rozliczenia dochodów i wydatków. 

W roku 2016 nie zaciągaliśmy kredytu, z kolei na spłatę rat kapitałowych 

od zaciągniętych w latach ubiegłych kredytów przeznaczono środki finansowe 

w wysokości 1.270.000 zł, stanowiące rozchody budżetowe. Mamy trzy kredyty do 

2022 r. Ostatni kredyt uruchamialiśmy w 2013 r. Obecnie mamy dwa kredyty, 

ponieważ do końca I kwartału jeden kredyt spłaciliśmy. Osiągnięcie dodatniego 

wyniku finansowego to dla nas lepszy start w nową pespektywę unijną. 

Stan zadłużenia powiatu na dzień 31 grudnia 2016 r. z tytułu kredytów wynosi 

3.320.000 zł, tj. 5,79% w stosunku do dochodów wykonanych. Zadłużenie spadło  

o 2,74% w stosunku do roku 2015. Uzyskane wyniki finansowe w 2016 r. 

to nadwyżka operacyjna, czyli różnica pomiędzy dochodami bieżącymi i wydatkami 

bieżącymi w wysokości 14,47%. Przekłada się to na maksymalny wskaźnik do obsługi 

długu z art. 243, który wynosi 11,68%. Z kolei obsługa długu (raty, odsetki, 

poręczenia) jest na poziomie 2,40%. Wskaźniki uległy poprawie w stosunku 

do 2014 r. Na obsługę długu wydawaliśmy prawie połowę, bo ponad 40% 

maksymalnego wskaźnika do dyspozycji. Wskaźniki mieliśmy na poziomie 7%, 

8% w latach ubiegłych. Natomiast obsługa kształtowała się na poziomie 3%, 4%. 

Na dzień dzisiejszy jest dużo lepiej, wskaźnik obsługi długu jest na poziomie 2,40%, 

natomiast maksymalny wynosi 11,68%, co daje nam większe możliwości, jeżeli 

chodzi o obsługę długu przynajmniej na kolejne dwa lata, bo na następne trudno na 

dzień dzisiejszy określić - wszystko zależy od nadwyżki kolejnych lat. Jeżeli będą 

mniejsze dochody, wskaźniki mogą się zmienić. W uzupełnieniu, szerzej o efektach 

zadań inwestycyjnych, jak również innych działaniach Zarządu, informację przekaże 

Starosta. 
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Starosta Niżański Robert Bednarz – po przedstawieniu informacji o charakterze 

finansowym, czas na prezentację, którą przygotowaliśmy, aby Państwu lepiej 

uczestniczyło się w Sesji i można było na bieżąco obserwować efekty naszej pracy, nie 

tylko w treści przedstawianej, ale też prezentacji graficznej, aby wszystko można było 

zobaczyć. Przystąpię do przedstawienia najważniejszych inwestycji, zadań, inicjatyw 

i przedsięwzięć, które były realizowane w 2016 r. - prezentacja stanowi załącznik 

Nr 8 do protokołu. 

Podsumowując, wykonany budżet, w stosunku do przyjmowanego w grudniu 2015 r., 

zwiększył się po stronie dochodów o kwotę 9.029.597 zł (tj. z kwoty 48.351.102 zł do 

kwoty 57.380.699 zł), a po stronie wydatków o kwotę 1.833.044 zł (tj. z kwoty 

50.932.334 zł do kwoty 52.765.378 zł). Tak wysoka nadwyżka dochodów nad 

wydatkami pozwoliła realizować zaplanowane zadania bez konieczności zaciągania 

kredytu. To kolejny rok, w którym nie zaciągaliśmy kredytu na realizację tych zadań. 

Na szczególną uwagę zasługuje bardzo wysoki stopień pozyskania środków 

zewnętrznych przez Zarząd w wysokości 7.332.237 zł. Kwota zrealizowanych zadań 

majątkowych ogółem to 10.048.600 zł. Wysokość dofinansowań to kwota 6.355.217 zł, 

tj. 63,25%. Z własnych środków powiatu dołożyliśmy kwotę 3.693.383 zł, tj. 36,75%. 

Do tego należy dodać również kwoty z tytułu pozyskania środków na realizację zadań 

remontowych (zakwalifikowanych jako bieżące) oraz realizowanych projektów 

edukacyjnych. Pokazuje to, że aktywność Zarządu w sferze pozyskiwania środków była 

bardzo duża. Pozwoliło to zakończyć rok 2016 nadwyżką w wysokości 4.615.321 zł. 

Na koniec 2016 r. mamy najniższy na przestrzeni ostatnich lat stan zadłużenia, który 

wynosi 3.320.000 zł, tj. 5,79%. Rok 2016 to rok bardzo dobry, jeśli chodzi o inwestycje, 

w szczególności drogowe – udało się zrealizować bardzo wiele ważnych odcinków 

dróg, ale nie próżnowaliśmy też przy realizacji innych ważnych inwestycji. Należy się 

cieszyć, że zadania zostały wykonane w takim zakresie, jak tutaj Państwu 

przedstawiłem. Ważnym działaniem była pomoc dla naszego szpitala powiatowego. 

Udało się pozyskać bardzo duże środki finansowe z różnych źródeł, co z pewnością 

wpłynęło na poprawę trudnej sytuacji finansowej w szpitalu. Jesteśmy z tego bardzo 

zadowoleni, ponieważ ta duża kwota poprawiła atmosferę w szpitalu powiatowym. 

Duża aktywność działań była również na polu edukacyjnym, kulturalnym i społecznym. 

Działań było bardzo dużo, a co najważniejsze, na realizację wielu z nich udało się 

pozyskać bardzo duże dofinansowania, co sprawia, że dużo łatwiej wtedy realizuje się 

projekty, działania i inicjatywy, ponieważ mogą być realizowane w dużo większym 

stopniu atrakcyjności.  

Szanowni Radni, za chwilę kolejne informacje i opinie RIO oraz opinie Komisji 

Rewizyjnej, później będzie dyskusja - aby nie zabierać głosu bezpośrednio przed 

głosowaniami, mając na uwadze to wszystko, co zostało Państwu zaprezentowane 

i co za chwilę będzie jeszcze prezentowane, zwracam się do Wysokiej Rady z prośbą 

o przyjęcie sprawozdania finansowego i udzielenie zarządowi absolutorium.  

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – do sprawozdania z wykonania 

budżetu zostało załączone sprawozdanie z wykonania planów finansowych zaliczanych 

do podsektora samorządowego za 2016 r., które składa Samodzielny Publiczny Zespół 
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Zakładów Opieki Zdrowotnej w Nisku. Było to omawiane na poprzedniej Sesji. 

Plan finansowy zamyka nam się stratą w wysokości 2.993.205,90 zł. Sprawozdanie jest 

już po badaniu przez biegłego rewidenta, w związku z tym wynik się nie zmieni. 

Zgodnie z art. 59 ustawy o działalności leczniczej, podmiot tworzący pokrywa ujemny 

wynik finansowy, jeżeli po dodaniu kosztów amortyzacji, ma on w dalszym ciągu 

wartość ujemną. W ostatnim czasie zmieniła się ustawa i mamy dłuższy okres 

na pokrycie wyniku. Nie jest to trzy miesiące, ale dziewięć miesięcy od upływu terminu 

zatwierdzenia sprawozdania, czyli do końca kwartału następnego roku budżetowego. 

Dodając koszty amortyzacji, które wynoszą 2.428.731,43 zł, mamy ujemny wynik 

w wysokości –564.474,47 zł. To jest kwota do pokrycia przez powiat. 

Ponadto do sprawozdania z wykonania budżetu mamy opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Regionalna Izba Obrachunkowa w Rzeszowie pozytywnie 

zaopiniowała przedłożone przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu Niżańskiego 

sprawozdanie z wykonania budżetu za 2016 rok. 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego odczytała uchwałę Nr  XV/79/2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie z dnia 31 marca 2017 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Przewodniczącego Zarządu Powiatu Niżańskiego sprawozdaniu 

z wykonania budżetu za 2016 rok (stanowi załącznik Nr 9 do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – otwieram dyskusję 

nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Niżańskiego za 2016 r. 

 

Radny Jan Kowal - pytanie co do wzrostu przychodów budżetu. Jakie były główne sumy 

tego wzrostu i skąd się wzięły? 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – o których przychodach mówimy? 

 

Radny Jan Kowal – budżetowych. 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – w budżecie mamy dochody. Zostały 

one zaplanowane na poziomie 48.000.000 zł na początku roku, potem nastąpił wzrost do 

57.000.000 zł. Jest to więcej o ponad 9.000.000 zł w stosunku do założonego planu. 

Były to dochody pozyskane do budżetu staraniami Zarządu Powiatu, głównie na zadania 

inwestycyjne, ponad 7.000.000 zł. Ponadto, w trakcie roku wprowadzaliśmy dochody 

bieżące z jednostek, na przykład za zajęcie pasa drogowego, dodatkowe umowy z tytułu 

wynajmu. Były to też dochody na zadania z zakresu administracji rządowej, które 

decyzjami otrzymywaliśmy z Podkarpackiego Urzędu Wojewódzkiego. Były to 

dochody związane z przebywaniem dzieci w naszej placówce opiekuńczo-

wychowawczej. To takie bieżące zwiększenia, a także projekty, które w trakcie roku 

wprowadzaliśmy w formie dochodów bieżących. Wszystko razem, 7.000.000 zł plus 

dochody bieżące spowodowało nam wzrost dochodu o ponad 9.000.000 zł. W trakcie 

2016 r., w marcu, po przyjęciu ustawy budżetowej, mieliśmy zwiększenie subwencji 

oświatowej w wysokości prawie 1.000.000 zł – to też miało wpływ na zwiększenie 
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dochodów.  

 

Radny Sławomir Czwal – czy tylko teraz dyskutujemy, a później nie będziemy już 

zabierali głosu? 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – będziemy. 

Po przedstawieniu każdego materiału jest dyskusja. 

 

Radny Jan Kowal – kieruję do Starosty pytanie dotyczące drogi Łazory – Bidaczów. 

Wykonano 400 mb. Nie rozumiem, dlaczego tak krótki odcinek? Sytuacja jest bardzo 

dobra, a w mojej ocenie jest to jedna z najgorszych dróg. Odniosłem wrażenie, że wiele 

innych dróg, w zdecydowanie lepszym stanie wyjściowym, zostało wyremontowanych. 

Sytuacja wynikająca z przedstawionego budżetu pokazuje, że można było to zrobić. 

Droga jest w złym stanie. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – wynikało to z tego, że w 2016 r. nie byliśmy 

przygotowani do tego, aby zrealizować większy zakres. Jeżeli chodzi o tę drogę, 

zgadzam się, wymaga reakcji. W tym roku zostaną wykonane dłuższe odcinki. 

Planujemy wykonać blisko 2 km nowej nawierzchni drogi. W ubiegłym roku 

wykonaliśmy tylko taki odcinek, ponieważ była potrzeba, aby wykonać najgorszy 

odcinek. Kwestia jeszcze uregulowania własności gruntów, ponieważ wiele było 

nieuregulowanych. Poświęciliśmy czas drugiego półrocza 2016 r. i bieżącego 

pierwszego półrocza na to, aby stan dróg uregulować. W tym roku zrealizowany 

zostanie większy zakres. W ubiegłym roku pod względem finansowym udałoby się 

zrealizować to zadanie, ale problemem była regulacja stanu prawnego gruntów, jak 

również należało wykonać dokumentację techniczną. W tym roku zostanie wykonany 

zdecydowanie dłuższy odcinek. Nie wiem jeszcze jaki, Dyrektor ZDP w Nisku będzie 

przygotowywał dokumentację techniczną – zastanawiamy się nad 2 km drogi. Czy to się 

uda, zobaczymy, ale realnie na to szansa jest. 

 

Radny Sławomir Czwal – kieruje wniosek formalny. Na każdej Sesji są prezentacje. 

Rozumiem, że mogą się one pojawiać w materiałach. Chcielibyśmy, jeżeli na Sesji 

pojawiają się prezentacje, otrzymywać je wcześniej z materiałami. 

 

Starosta Niżański Robert Bednarz – nie jest to możliwe, dlatego że nad prezentacjami 

pracujemy do samego końca. Niektóre prezentacje są przygotowywane tak, aby można 

było je przedstawić na Sesji i aby osoby biorące udział w posiedzeniu, szczególnie 

zaproszeni goście mieli ułatwiony przekaz informacji przy pomocy formy graficznej, 

tekstowej -  aby przekaz był dla Państwa lepszy. Materiały, które przedstawiamy, każdy 

radny otrzymuje, może nie w takiej wersji, natomiast w wersji prezentowanej, każdy 

radny będzie mógł otrzymać w Biurze Rady. Technicznie nie jest to możliwe, dlatego że 

jest to element dodatkowej pracy. Niejednokrotnie tę pracę wykonujemy jako wartość 

dodaną do Sesji tak, aby uczestniczącym w Sesji osobom łatwiej było przyswoić sobie 

materiał. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – są to pewne elementy, 

które Zarząd ma prawo wprowadzić. Wiem, że nikt nie ma przymusu tego słuchać. 

Musimy się umówić co do jednego, zostaliśmy radnymi Powiatu Niżańskiego, biorąc na 

siebie obowiązek poświęcania pracy i czasu, ile to będzie konieczne. Czasem radnym 

wydaje się, że informacje są zbyt długie. Nie można tak do tego podchodzić. Decydując 

się na pełnienie funkcji radnego należy mieć świadomość, że trzeba poświęcić tyle czasu, 

ile potrzeba. Będziemy rozmawiać ze Starostą, ponieważ niektóre prezentacje można 

trochę uściślić, mogą być krótsze. Zdaję sobie sprawę, że słucha się 10 minut z uwagą, 

a później się tej uwagi tyle nie poświęca. Sądzę, że znajdziemy konsensus w rozmowach, 

ale nie na dzisiejszej Sesji. 

 

Radny Sławomir Czwal – Przewodniczący Rady źle zrozumiał. Nie chodzi o to, aby 

Starosta nie prezentował tych informacji na Sesji. Chodzi mi o to, abyśmy mieli do nich 

dostęp. Tylko tyle. Nie zależy mi na tym, aby Starosta nie mógł ich prezentować. Niech 

prezentuje, tylko po prostu, abyśmy mieli dostęp w materiałach.  

 

Radny Andrzej Tofilski – zgłaszam wniosek o dziesięciominutową przerwę 

w obradach Sesji. 

 

O godz. 11.50 Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego ogłosił dziesięciominutową 

przerwę w obradach Sesji. 

 

O godz. 11.55 obrady Sesji opuścił radny Janusz Bronkiewicz, usprawiedliwiając 

się u Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego. W Sesji uczestniczy 16 radnych. 

 

Nie zgłoszono innych uwag i zapytań. 

 

Ad. 6 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem Powiatu Starostwa Powiatowego 

w Nisku Jadwiga Maluga – przedstawiła informację o stanie mienia Powiatu 

Niżańskiego (stanowi załącznik Nr 10 do protokołu). 

Informacja została sporządzona za rok ubiegły. Są tutaj ujęte wszelkiego rodzaju 

informacje o jednostce samorządu, na temat przysługujących praw własnościowych, 

dane o zmianach w stanie mienia w stosunku do 2015 r., dane o dochodach 

uzyskanych z tytułu wykonywanych praw własnościowych i majątkowych oraz 

informacje o zdarzeniach mających wpływ na stan mienia jednostki. 
Na dzień 31 grudnia 2016 r. wartość dróg i mostów jako budowli wynosi 

249.437.846,30 zł i w porównaniu do stanu na dzień 31 grudnia 2015 r. nastąpił wzrost 

o 7.492.185,37 zł z tytułu zakończonych inwestycji. Powiat zarządza 291 kilometrami 

dróg i ulic powiatowych. Na bieżąco prowadzona jest regulacja stanu prawnego 

nieruchomości i przejmowanie na własność powiatu działek zajętych pod drogi i ulice 

powiatowe. Ogółem uzyskano prawo własności dla 441 działek, w tym w okresie 

sprawozdawczym dla 116 działek. Wartość księgowa gruntów zajętych pod drogami 
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na koniec 2016 roku stanowiła kwotę 28.404.532,19 zł (w okresie sprawozdawczym 

przejęto działki o wartości 3.668.215,79 zł). Są to grunty pozyskane w drodze aktów 

notarialnych, decyzji uznaniowych Wojewody, a także zakupionych od osób 

prywatnych. W okresie sprawozdawczym Powiat Niżański ustanowił hipotekę 

umowną w kwocie 4.500.000 zł na nieruchomości będącej w nieodpłatnym 

użytkowaniu Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Nisku. Ponadto, w ubiegłym roku, uchwałą Rady Powiatu Niżańskiego, Liceum 

Ogólnokształcące w Rudniku nad Sanem, funkcjonujące jako odrębna jednostka 

organizacyjna, zostało włączone do Zespołu Szkół w Rudniku nad Sanem. Mienie tej 

jednostki zostało podzielone do dwóch naszych jednostek, jako wyposażenie 

do ZS w Rudniku nad Sanem oraz SOSW w Rudniku nad Sanem. Budynki zostały 

w trwałym zarządzie SOSW w Rudniku nad Sanem. Powiat uzyskuje dochody z tytułu 

posiadanego mienia. Są to opłaty za zarząd i w 2016 r. Była to kwota 14.485,41 zł oraz 

dochody z tytułu zawartych przez Powiat Niżański oraz jednostki organizacyjne umów 

najmu lokali i dzierżawy gruntów. W roku 2016 z tego tytułu osiągnięto dochody 

w wysokości 121.122,22 zł. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego 

Janusza Nawrockiego dyskusji, nikt z radnych nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – w międzyczasie 

przybył do nas Pan Sławomir Spaczyński – asystent i dyrektor biura Posła na Sejm RP 

Mieczysława Miazgi oraz Posła do Parlamentu Europejskiego Stanisława Ożoga. 

Serdecznie Pana witam. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego radny 

Tomasz Kozak - Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Niżańskiego, dokonując oceny 

wykonania budżetu za 2016 rok analizowała sprawozdanie z wykonania budżetu 

Powiatu Niżańskiego. Komisja Rewizyjna oceniając dochody i wydatki budżetowe, 

analizowała je pod względem celowości, legalności, gospodarności i rzetelności w ich 

dokonywaniu. Na podstawie analizy dokumentów, Komisja Rewizyjna nie stwierdziła 

nieprawidłowości w wykonaniu budżetu Powiatu Niżańskiego za 2016 r.  

Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Niżańskiego, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 

5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Powiatu Niżańskiego 

za 2016 rok. 

 

Ad. 8 
 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz – odczytała projekt oraz uzasadnienie 

uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu za 2016 rok (projekt uchwały wraz 

z uzasadnieniem stanowi załącznik Nr 11 do protokołu). 

Zgodnie z art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, 
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organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego rozpatruje i zatwierdza 

sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu w terminie do dnia 30 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym, stąd konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji radny Andrzej Tofilski – opinia 

Komisji jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – zarządził głosowanie 

nad projektem uchwały Rady Powiatu Niżańskiego w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 

za 2016 rok. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, jednogłośnie 16 głosami „za” 

podjęła 

 

UCHWAŁĘ Nr XXXVIII / 213 / 2017 

 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Powiatu za 2016 rok (stanowi załącznik Nr 12 do 

protokołu). 
 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego radny 

Tomasz Kozak – odczytał uchwałę Nr 3/2017 Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 

Niżańskiego z dnia 22 maja 2017 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Niżańskiego z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok 

(stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). 

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego radny 

Tomasz Kozak – odczytał uchwałę Nr XV/126/2017 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 29 maja 2017 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Niżańskiego o udzielenie 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok (stanowi załącznik Nr 14 do 

protokołu). 

Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Niżańskiego o udzielenie Zarządowi Powiatu Niżańskiego absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 
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Ad. 11 

 

Radny Sławomir Czwal – chciałbym zabrać głos w dyskusji. Przewodniczący Rady 

powiedział, że będzie można zabrać głos.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – dyskusja była 

po przedstawionych materiałach. Mówiłem, że po każdym przedstawionym materiale 

będzie dyskusja, ale jeżeli radny chciałby coś jeszcze powiedzieć, nie ma żadnych 

przeciwskazań. 

 

Radny Sławomir Czwal – odniosę się w całości do wystąpienia Starosty i tego, 

co w ubiegłym roku się działo, i nie tylko. Nie będzie to tak wizualnie pięknie, 

jak przedstawił Starosta, ale postaram się równie obrazowo pewne rzeczy Państwu 

naświetlić. W pierwszej kolejności, rzeczywiście budżet został wykonany i tutaj 

wielkie słowa uznania dla pracowników starostwa, wydziału finansowego oraz 

wszystkich naczelników, ponieważ Zarząd nie byłby w stanie tego zrobić, gdyby nie 

Państwo. Gratulacje należą się również dla Państwa, które Starosta tak chętnie sobie 

przypisuje. Oczywiście, niektóre rzeczy są ważne. Starosta je poruszał, mówił 

o drogach. Na początek wrócę do sprawy związanej z edukacją. Inwestycje są bardzo 

cenne, ważne, ale to, co nas niepokoi, to spadek liczby uczniów. Moim zdaniem, 

podejmowane przez Zarząd działania są niewystarczające do tego, aby odeprzeć atak 

fali niżu, jaka do nas dociera. Macie Państwo tego dokładny obraz w spadającej liczbie 

osób, o czym mówiłem podczas przedstawiania informacji oświatowej – spada liczba 

osób i bardziej aktywnie musimy pozyskiwać uczniów, bo jeżeli nie, będziemy coraz 

więcej dopłacać do oświaty. Tak, jak Skarbnik Powiatu pokazała, wcześniej 

borykaliśmy się z problemami związanymi z art. 30, udało się to ustabilizować 

w 2012 r. Od tego roku nie wypłacamy tego artykułu. Jest to plus, że ten Zarząd to 

utrzymał. Są rzeczy, które budzą niepokój i które mogą być za chwilę coraz bardziej 

negatywne. W 2016 r. oświatę zakończyliśmy kwotą 206.000 zł na plusie, 

w 2015 r.: ponad 1.700.000 zł na rachunku bieżącym, 751.900 zł dopłaciliśmy. Teraz 

dopłaciliśmy 424.000 zł. Można powiedzieć, że dopłacają wszyscy, ale nie dopłacają 

wszyscy, ponieważ doskonale pokazaliśmy wcześniej, że można było do tego nie 

dopłacać. Uprzedzając od razu fakty powiem, że Specjalny Ośrodek Szkolno-

Wychowawczy w Rudniku nad Sanem i nadwyżka, która była w ubiegłym roku 

wypracowana i przeszła na ten rok jako wolne środki, ten wynik odzwierciedla. Kwota 

424.000 zł, którą dopłacamy to jest to, co musimy wydać z własnej kieszeni. Moim 

zdaniem moglibyśmy tego nie robić, gdyby Zarząd bardziej skutecznie walczył 

o uczniów i lepiej zarządzał swoimi szkołami. Moim zdaniem jest to też pokłosie tego, 

że nie są poszukiwane nowe zawody lub poszukiwania są na bardzo małym poziomie. 

Pojawienie się w tym roku klasy mundurowej nie będzie wystarczające do tego, aby 

zatrzymać młodzież, ale trzymam kciuki, bo przyszłość oświaty to także przyszłość 

powiatu. Mam nadzieję, że nabór w tym roku będzie lepszy niż w ubiegłym i uda się 

niż zatrzymać. Chociaż, z drugiej strony mam obawy co do osób, które przyjeżdżają 

do nas z Ukrainy, że część tych osób może nie wrócić, bo takie sygnały otrzymuję. 
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Kolejną rzeczą, która wpływa na funkcjonowanie powiatu, są drogi. Inwestycji było 

dużo. Rzeczywiście, powiat pozyskiwał środki. Jeżeli chodzi o zasadność, co było 

w pierwszej konieczności potrzebne, można dyskutować, że Zarząd wybrał taką opcję 

a nie inną. Jeżeli chodzi o Rudnik nad Sanem - Pikuły, jak najbardziej tak – droga 

wymagała remontu i wszyscy o tym wiemy. Między Rudnikiem a Ulanowem droga 

również była w fatalnym stanie. Natomiast jest kilka rzeczy, których Zarząd w tym 

roku nie zrobił. Nie chodzi mi o wykonanie samego budżetu, ale o skupieniu 

się na problemach z transportem dróg wojewódzkich, które zostały przerzucone na 

Powiat Niżański. W tym kierunku nie zostało zrobione nic albo bardzo niewiele.  

Mówię przede wszystkim o drodze łączącej Zarzecze z Banachami, która sypie się 

coraz bardziej i problem z nią jest coraz większy. Ponadto droga między Krzeszowem 

a Harasiukami – to również są drogi należące do powiatu, a przejmują część ruchu 

dróg wojewódzkich. To, co najbardziej mnie w tym roku zbulwersowało, to zimowe 

odśnieżanie – mówiliśmy o tym na poprzedniej Sesji. Tak nieprzygotowanego 

ZDP, w zakresie zimowego utrzymania, jeszcze nie mieliśmy. Nie jest to tylko moje 

zdanie, ale także wielu mieszkańców Powiatu Niżańskiego, którzy tej zimy po drogach 

Powiatu Niżańskiego musieli się poruszać. Najwięcej czasu poświęcę szpitalowi. 

Jest to jednostka mi najbliższa i sporo pracy wkładaliśmy w to, aby szpital się 

rozwijał. Przypomnę, jak Przewodniczący Rady mówił, że drogi mamy już w niezłym 

stanie, a kolejną kadencję trzeba będzie poświecić szpitalowi. Poświęcamy czas 

szpitalowi, ale nie w takim wymiarze, jak chcielibyśmy. Decyzje Zarządu i decyzja 

poprzedniego Dyrektora o rezygnacji z funkcji kładą cień na wszystkie programy 

naprawcze, jakie były, ponieważ nie zostały w żaden sposób zrealizowane, oprócz 

formy papierowej. Miały przynieść oszczędności, a takich, jakie mieliśmy mieć - nie 

mamy. Druga rzecz, która została moim zdaniem zaniedbana – dzięki takiemu 

podejściu Zarządu straciliśmy SOR. To jest najgorsza rzecz, jaka stała się w szpitalu 

w Nisku. Przyszłość, którą mogliśmy budować w kwestii ratownictwa i SOR wraz 

z lądowiskiem, była kluczowa dla szpitala. W zamian mieliśmy dostać kolejne oferty, 

propozycje. Oddział neurologiczny i wiele innych pomysłów, jakie się pojawiało – 

z tych rzeczy nic nie wypaliło, oprócz poradni. Przypomnę, że razem z SOR odeszła 

szansa na realizację inwestycji, gdzie wsparcie wynosiło ok. 8.000.000 zł, więc można 

powiedzieć, że równowartość pozyskanych środków na drogi. Uciekło nam to. Zostało 

zabrane głównie z tego powodu, że Zarząd nie był wystarczająco aktywny. Kolejne 

niepokojące rzeczy, to utrzymująca się na tym samym poziomie ok. 3.000.000 zł strata 

w 2016 r., który miał być przełomowy i dać szansę na to, że będziemy mieli 

perspektywę na rozbudowę szpitala lub ustabilizowanie. Ta szansa odeszła 

wraz z niezrealizowanym programem naprawczym i Dyrektorem Przybycieniem. 

Mam wrażenie, po informacjach, jakie otrzymujemy na sesjach lub komisjach, że 

Zarząd nie ma pomysłu na to, jak szpital będzie wyglądał za kilka lat. Takiej wizji na 

żadnej Sesji nie usłyszałem, jak szpital będzie wyglądał za kilka lat i w jaki sposób, 

w którą stronę ma pójść. Postępowanie konkursowe pokazuje, że albo osoby startujące 

są zdaniem komisji konkursowej niekompetentne, albo nie odpowiadają Staroście, 

ponieważ osoby startujące w konkursach po prostu nie zostają dyrektorami. Nadal 

pozostajemy bez wyłonionego dyrektora. Jedna rzecz mnie zabolała dodatkowo. 
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Starosta dużo mówił o wsparciu szpitala przez gminy, inne podmioty. Przypomnę, 

Starosta zapomniał pewnie przez przypadek (dużo pracy) - w tym roku szpital wsparła 

także Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy. Kolejna rzecz, która całkowicie nie 

została zauważona, to rezygnacja pracowników z socjalnego. Jest to ok. 500.000 zł 

rocznie. Pracownicy zawiesili fundusz po to, aby wyjść z tej trudnej sytuacji. Można 

rozmawiać o tym, że gminy przekazują jakąś kwotę, zasilają, ale to było naprawdę 

wyrzeczenie pracowników. Zrzekli się własnych pieniędzy, aby ratować zakład. 

Zastrzeżenie mam też co do działalności Zarządu, jeżeli chodzi o sprawy personalne 

i ataki na osoby, które zasiadają w Radzie, ale to już jest kwestia na inne posiedzenie. 

Wszystkie wymienione wcześniej argumenty powodują, że nie będę w stanie głosować 

„za” udzieleniem absolutorium dla Zarządu. Mam nadzieję, idą kolejne lata, wyzwania 

przed nami i że będziemy w stanie - realizując zadania dla dobra powiatu i jego 

mieszkańców, a nie tylko ekipy rządzącej - zagłosować „za” następnym razem. 

 

Radny Jan Kowal – moją pasją jest zarządzanie. Manager, przywódca, szef – 

powinien być kompetentny. Takie czasy, że te kompetencje…. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – proszę na temat. 

Natomiast na temat przywódców czy szefów i charakterystyki ich sylwetki - nie 

będziemy jej dokonywać. Proszę ustosunkować się konkretnie do budżetu, 

dzisiejszego absolutorium. 

 

Radny Jan Kowal – co do budżetu, absolutorium - dobrze, Przewodniczący nie 

pozwala mi zrobić wstępu. Bardzo ważną kwestią w zarządzaniu - władza jest nie 

tylko po to, aby mieć przywileje, ale także po to, aby mieć misję. Bardzo ważną 

kwestią jest postawa władzy. Przedmówca powiedział o szpitalu. Niezręcznie było mu 

pewnie mówić o pewnej rzeczy, która się tam wydarzyła. Przez półtorej roku, blisko 

dwa lata zarządzania szpitalem, głównym celem zarządzających, w tym koalicji, było 

usunięcie jednej osoby z tego szpitala. Działo się to w różny sposób. Dochodziły do 

nas różne głosy plus fakty (nie wspomnę już o pewnych szykanach, aby wyrzucić 

jedną osobę), polegające na tym, że Rada zmieniła regulamin funkcjonowania szpitala 

i w szpitalu została zmieniona struktura przez Dyrektora, aby zwolnić tylko jedną 

osobę ze szpitala. Wcześniej mieliście spotkania koalicyjne, różnego rodzaju dyskusje. 

Po to zmieniono szpital, aby zlikwidować w ponad 500 osobowym zakładzie pracy -

stanowisko kierownika kadr. To jest ewenement na skalę Polski. Świadczy to 

o kompetencjach. Jeżeli trzeba kogoś zwolnić – nawet tego nie potrafiliście, przez 

półtorej roku robiliście różnego rodzaju zmiany. Pokazuje to postawę. Nie wyobrażam 

sobie, jak można funkcjonować i myśleć, żeby zwolnić żonę jednego z radnych.  

Mieliśmy dyskutować na jeszcze inne tematy. Swojego tematu nie będę poruszał, 

aczkolwiek poruszę – osoby, które jeździły, aby także mnie zwolnić z pracy, uzyskały 

miano, że nie spotkano jeszcze ludzi tak pełnych nienawiści, jak ci z Niska. Gratuluję. 

Jest to postawa, którą w mojej ocenie, w wielu miejscach się pokazuje. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – przeniesiemy to do 

punktu Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny Jan Kowal – ostatnia rzecz. Jedną z bardzo ważnych funkcji jest obsługa. 

Niestety, zmiany poszły bardzo na gorsze. Często obywateli traktuje się jak intruzów. 

Nie będę tego rozwijał. Jeszcze jak zlikwidujecie płatności kartą, cofniemy się bardzo 

daleko. Z tych powodów popieram to, co powiedział mój przedmówca, na ten moment 

będę „przeciw” absolutorium. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – proszę się odnosić 

do tematu, ponieważ poruszane tematy mogłyby znaleźć się w punkcie Wolne wnioski 

i informacje. 

 

Radny Henryk Siek – powiat w zasadzie zajmuje się drogami, szkołami, szpitalem. 

Jeżeli chodzi o drogi, pozytywnie oceniam działania inwestycyjne na drogach, 

które zostały wykonane w 2016 r. Szkoły i to, co się tam działo – nie działo się źle 

w mojej ocenie. Natomiast zupełnie został położony szpital. W 2015 r. było prawie 

3.000.000 zł straty, 2016 r.: 3.000.000 zł, 2017 r.: plan 3.000.000 zł. W takim tempie, 

przy pomocy także powiatu, gmin, działania Zarządu, nadzoru, próby rozwiązania tego 

tematu były żadne, znikome, a przynajmniej nie przynosiły skutku. Nie chcę się 

powtarzać, co koledzy radni wcześniej mówili, podpisuję się pod tym, co mówili. 

Planowane koszty były w granicach 40.000.000 zł i wydatki powinny być zarządzane 

przez dyrektora, który będzie się czuł w pełni gospodarzem. Natomiast nie mamy 

takiego od 2016 r. Mało tego, na XXXVI Sesji dnia 18 maja br. Starosta mówił, 

że w ciągu tygodnia sprawa zostanie rozwiązana, dyrektor będzie powołany. Dzisiaj 

mamy 13 czerwca i praktycznie nic nie wiemy. Nic się w tym kierunku nie dzieje. 

Liczymy na łut szczęścia, przeczekamy. Oceniając tę sytuację, wstrzymam się 

od udzielenia absolutorium. 

 

Radny Andrzej Tofilski – odnosząc się do słów radnych - nie ważne, czy jestem 

w koalicji czy nie, ponieważ potrafię zawsze powiedzieć prawdę - nie zgadzam się 

z radnym Sławomirem Czwal co do oświaty. Mogę przytoczyć ilość podań, jakie w tej 

chwili wpłynęły do naszych szkół. Do RCEZ w Nisku wpłynęło 246 podań 

(o 60 więcej niż w ubiegłym roku), do LO w Nisku: 201 podań (o 11 więcej), 

do ZS w Rudniku nad Sanem: 42 i w ZS w Jeżowem porównywalnie. 

Ogólnie jest o 70 podań więcej, przy liczbie absolwentów gimnazjów, których jest 

o blisko 100 mniej. Zarząd robi wszystko, a przede wszystkim dyrektorzy 

i nauczyciele, aby sytuację poprawiać. Nie zgadzam się ze słowami radnego 

Sławomira Czwal. Każdy ma oczywiście prawo do tego, aby negować. Nie zgadzam 

się też co do inwestycji drogowych. Ponad 7.000.000 zł zostało pozyskane na nasze 

drogi. W poprawę infrastruktury drogowej moc pracy włożyli zarówno Zarząd, 

jak i pracownicy starostwa, Zarządu Dróg Powiatowych w Nisku. Jedyną rzeczą, 

do której można się w jakimś sensie przyczepić, to sytuacja w szpitalu, ale problemy 

w szpitalu mają wszystkie powiaty, samorządy. Aby sytuację w szpitalu w Nisku 
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doprowadzić do stanu, że wszyscy byliby zadowoleni, na pewno będzie nam 

wszystkim ciężko, ale ten wózek trzeba ciągnąć razem. 
 

Wicestarosta Niżański Adam Mach – radny poruszył zimowe utrzymanie dróg. 

Tak się składa, że w tym dniu przejechałem przez wszystkie drogi Powiatu 

Niżańskiego. W jednym przypadku można było stwierdzić, że jest ślisko – za mostem 

w Kuszach, ale było widać, że piasek był, tylko został ściągnięty na pobocze. 

To znaczy, że pracownicy ZDP w Nisku byli, posypali, a szczególne warunki 

doprowadziły do tego, że było być może bardziej ślisko. Kolejne drogi, którymi 

przejechałem, były przejezdne, suche i czarne. Niesłusznie została poruszona sprawa, 

że zimowe utrzymanie było złe. Nawet na drodze Rudnik-Pikuły było odśnieżone, 

posypane, przejezdne, droga była przyczepna. Tyle, ile razy szpital był wywoływany 

na sesjach, nie przypominam sobie w poprzedniej kadencji. Było cicho i spokojnie. 

Przypomnijmy słowa poprzedniego Dyrektora, że „Szanowni Pracownicy, jeżeli 

szpital wytrzyma do maja 2015 r., to będzie bardzo dobrze”. Sprawa SOR – przecież 

został włożony bokiem, chyłkiem, bez akceptacji Rady. Było to w czerwcu 2013 r. 

Jakie były warunki, nie wnikam, natomiast przyjęcie SOR i w tym kształcie budowa 

lądowiska – może zyskalibyśmy 8.000.000 zł, nie mniej jednak koszty utrzymania 

byłyby bardzo znaczne. Gdyby nie wprowadzony program oszczędnościowy, 

zastanawialibyśmy się, czy ten szpital ma szansę istnieć, czy nie. Dzięki 

wprowadzonego programowi szpital jest i działa. Wprowadzanie nowego systemu 

organizacyjnego - może radny Sławomir Czwal sobie nie przypomina 

- ja przypominam sobie 2002 r., kiedy wszyscy pracownicy 20% swoich poborów 

zostawili i oddali na rzecz utrzymania szpitala. Wszyscy 20%. 
 

Radny Sławomir Czwal – sprostowanie, przecież to była nieprawda. 

Rada poprzedniej kadencji, kiedy Przewodniczącym Rady był również 

Pan Janusz Nawrocki, wyrażała swoją opinię co do tej inwestycji i wszyscy radni 

wiedzieli, co będzie, jak będzie i że będzie składany wniosek. Proszę więc nie mówić 

nieprawdy, że zostało „bokiem” włożone, ponieważ to jest po prostu nieprawda. 

Nie można „bokiem” włożyć do uchwały budżetowej i wielu innych rzeczy takiej 

inwestycji. Poza tym, przejechanie raz w zimie po jakiejś drodze i stwierdzenie, że jest 

dobrze, jest dużym nadużyciem. O tym, że takie negatywne sytuacje były, 

informowałem Przewodniczącego Rady wielokrotnie i nie wracajmy do tego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – zostałem 

wywołany do tablicy. Jeżeli chodzi o SOR, tego dokładnie nikt nie wie, jak by się 

u nas sprawdził. Od początku pracowaliśmy na samych niewiadomych. Czekaliśmy na 

zmianę ustawy o SOR, jakie pieniądze otrzymamy – były określone z grubsza na 

ok. 8.000.000 zł. Nie wiedzieliśmy dokładnie, jak finansowo na tym SOR wyjdziemy. 

Obecny Starosta wraz z Wicestarostą udali się do kilku szpitali, gdzie SOR 

funkcjonował i wcale to nie było tak, że bardzo dobrze to działało i przysparzało 

pieniędzy szpitalowi w danym powiecie. Mamy problemy już z tym, co posiadamy, 

czyli oddziałami, w które włożyliśmy dużo pieniędzy i które nadal permanentnie 

potrzebują pieniędzy, ponieważ wszystko się starzeje. Sprzęt, który został zakupiony 
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jeszcze za mojej kadencji, w tej chwili nadaje się do gruntownego remontu albo 

kasacji. Chcieliśmy stworzyć w szpitalu potężny front inwestycyjny - i z tego co 

mamy, i z SOR, ale nikt nie pokwapił się, aby dokładnie to policzyć, na czym 

bazujemy, tylko padło hasło, że taki SOR jest potrzebny. Nikt tego nie policzył, nie 

powiedział dokładnie i ze szczegółami, jak to będzie wyglądało. Dzisiaj wiadomo, nie 

udało się, byli silniejsi od nas, to teraz żałujemy tego - dokładnie nie wiemy, czego 

żałujemy, jak by to rzeczywiście funkcjonowało, co by nam przynosiło, być może 

jeszcze większe straty. Jeżeli bylibyśmy potężną, silną jednostką, a nasz szpital byłby 

taki, jak w Stalowej Woli, rzeczywiście byłbym pierwszy za tym, aby SOR powstał. 

Natomiast na dzień dzisiejszy mamy bardzo dużo w szpitalu do zrobienia. W tym się 

jednym z radnym Sławomirem Czwal zgadzam, że trzeba jak najszybciej jeszcze raz 

przeanalizować to wszystko, co w szpitalu się dzieje. Po dokładnej analizie i przyjęciu 

programu naprawczego raz jeszcze, należy skierować dużo większe środki na Szpital 

Powiatowy w Nisku niż dotychczas, nawet kosztem inwestycji w innych działach. 

W ten szpital włożyliśmy tyle pieniędzy, zachodu, ludzkich poświęceń, o których 

przed chwilą była mowa, że dzisiaj nie możemy tego wszystkiego zaprzepaścić 

i za wszelką cenę trzeba ten szpital ratować. Oczywiście, rozumnie, dobry plan, ale 

trzeba jak najszybciej jeszcze raz do tego podejść. Nie jest dla mnie tak bardzo ważne, 

czy dyrektor jest dyrektorem z konkursu czy spoza konkursu, chociaż u niektórych 

rodzi to podejrzenia. Nie mniej jednak, jeżeli Dyrektor zechce pracować, sprawdzić 

się, a my mu pomożemy – uważam, że może to zakończyć się sukcesem. Uważam, 

że szkoły się obronią. Uważam, że drogi są w dobrym stanie. Wszystkie najważniejsze 

sprawy, które realizujemy w powiecie, nie budzą żadnego według mnie zagrożenia. 

Szpital jest newralgicznym punktem. Każdy błąd w zarządzaniu, finansowaniu, może 

doprowadzić do klęski. Dzisiaj z całą odpowiedzialnością mogę powiedzieć, że będę 

głosował „za” absolutorium, ponieważ Zarząd naprawdę pracował solidnie. 

Przysporzył dla powiatu wiele majątku. Zrealizowano wiele ciekawych inwestycji. 

Zapoczątkował realizację takich inwestycji, o których nawet nie marzyliśmy, które 

wydawały się ponad pewne nasze standardy (choćby przygotowania do budowy 

kładki). Będąc Starostą też do tego podchodziłem, ale po zmierzeniu się z tym, 

w ówczesnym czasie wiedziałem, że nie ma szans. Dzisiaj nawet to się robi. Dziękuję 

Zarządowi za to, co w tej materii zrobił. Kieruję apel nie tylko do Zarządu, ale całej 

Rady – spróbujmy jeszcze raz zastanowić się nad szpitalem. Niech to będą głosy 

wszystkich radnych, a nawet ludzi spoza Rady, bo mamy wielu doświadczonych ludzi 

na terenie Niska, którzy znają się na służbie zdrowia i których głos bardzo liczyłby się 

w naszej dyskusji, nowym projekcie na temat szpitala. 

 

Członek Zarządu Powiatu Niżańskiego radny Józef Sroka – nie zabierałem głosu, 

ponieważ koledzy na pewne zarzuty odpowiedzieli lub swoje opinie wygłosili. 

Natomiast mnie bardzo boli kilka stwierdzeń, które ukazały się w wypowiedziach 

Państwa, między innymi o tym, że traktujemy ludzi, naszych mieszkańców 

jak intruzów, że są jakieś ataki na osoby, że Starosta przypisuje sobie (bardzo mnie to 

uderzyło, Panie radny Czwal) zasługi – z tego, co wiem, Starosta za każdym razem po 

absolutorium dziękuje wszystkim pracownikom – Pan to uprzedził. Ponadto, że nie 
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dba o edukację albo małą aktywność Zarząd wykazuje – jak w tym momencie mają 

czuć się dyrektorzy szkół, którzy przede wszystkim wykonują wzmożoną pracę, 

aby przysporzyć uczniów i zadbać o to, aby wszystko było w jak największym 

porządku? Uważam, że były to słowa rzucane na wyrost. Oceniając to wszystko, mam 

wrażenie, jakby byli Państwo poza rzeczywistością. To, co mówicie odnośnie szpitala, 

edukacji czy innych rzeczy, to tak jakby to było pod kopułą, w jakimś jednym sensie, 

gdzie mamy tylko w tym momencie się odnosić do sytuacji. Mam nadzieję, że osoby, 

które się wypowiadały, znają sytuację, jaka jest w całym kraju. Uczestniczyłem 

w różnych spotkaniach, w różnych miejscach. Ostatnio miałem sytuację życiową taką, 

że zetknąłem się z różnymi szpitalami. Nie jest dobrze, o tym mówimy cały czas, ale 

nie jest aż tak źle i nie powinniśmy takiej opinii o naszej edukacji, szpitalu, o tym co 

się dzieje w powiecie wyrażać w obecności mediów.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – nie jest tak źle 

i nie jest tak dobrze. 

 

Członek Zarządu Powiatu Niżańskiego radny Józef Sroka – nie jest dobrze, ale nie 

jest tak źle w porównaniu do rzeczywistości, jaka jest wokół nas. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – przy dobrej woli 

i pracy wszystkich, uda się wszystko przezwyciężyć. Przypomnę, był rok 2002, sytuacja 

była pod pewnymi względami o wiele, wiele gorsza. Potrzeba determinacji. Załoga musi 

uwierzyć na nowo, że ma dobrego Dyrektora (sądzę, że już w to wierzy), że ma za sobą 

wsparcie powiatu, Zarządu. Wtedy wyrzeczenia finansowe oraz inne nastawienie 

do pracy – to też jest bardzo istotne, jeżeli chodzi o nasz szpital. 

 

Radni nie zgłosili innych uwag, w związku z czym Przewodniczący Rady Powiatu 

Niżańskiego Janusz Nawrocki zarządził głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu 

Niżańskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Niżańskiego z tytułu 

wykonania budżetu za 2016 rok (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 15 do protokołu). 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za”, 

przy 2 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”  podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XXXVIII / 214 / 2017 

 
w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Niżańskiego z tytułu 

wykonania budżetu za 2016 rok (stanowi załącznik Nr 16 do protokołu). 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – Rada Powiatu 

Niżańskiego udzieliła Zarządowi Powiatu Niżańskiego absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2016 r. 
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Starosta Niżański Robert Bednarz – w tym momencie dziękuję wszystkim tym, którzy 

przyczynili się do tego, że Zarząd uzyskał absolutorium. Może prowokacyjnie 

w stronę tego, co radny Sławomir Czwal powiedział, aby dać mu kolejne argumenty – 

zacznę od Zarządu Powiatu. Drodzy koledzy, członkowie Zarządu, bardzo serdecznie 

dziękuję za tę pracę, którą wykonywaliście podczas wielu posiedzeń, liczne inicjatywy, 

działania. Podziękowania kieruję w stronę Skarbnik Powiatu, ponieważ czuwa nad sferą 

finansową, aby wszystko było realizowane zgodnie z literą prawa finansowego i aby na 

wszystko nam starczyło. Jako Przewodniczący Zarządu zwrócę się do Starosty, żeby dla 

Skarbnik wyasygnował nagrodę – trochę humorystycznie, chociaż mówiłem to całkiem 

poważnie. Dziękuję Sekretarz Powiatu za merytoryczną pracę w kontekście realizacji, 

dokumentowania i wszystkiego tego, co jest związane z funkcjonowaniem urzędu, bo tym 

wszystkim się zajmuje i robi to bardzo dobrze. Drodzy naczelnicy, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych powiatu, kierownicy służb, inspekcji i straży – bardzo serdecznie 

dziękuję, ponieważ to prawda, że w większości na waszych barkach spoczywa obowiązek 

realizacji zadań merytorycznych. To Wy oraz Wasi pracownicy w wydziałach 

wykonujecie merytorycznie te czynności i wszystko, co jest realizowane, jest przez 

Was na co dzień przerabiane. To Wasza ciężka, codzienna praca była dzisiaj 

podsumowywana i za to dziękuję. Nie będę wymieniał z imienia i nazwiska oraz 

pełnionych funkcji naczelników starostwa powiatowego, dyrektorów poszczególnych 

jednostek, dyrektorów szkół, kierowników – wielkie ukłony dla Was i wielkie słowa 

wdzięczności. Traktuję Was jako wielkich specjalistów i osoby, które profesjonalnie 

wywiązują się z powierzonych obowiązków. Proszę przekazać słowa wdzięczności 

wszystkim pracownikom, ponieważ to nie jest tak, że wszystko, co tutaj było 

prezentowane, jest zasługą Starosty, Zarządu, Rady,  naczelników, dyrektorów – to także 

wielka zasługa i codzienna praca wszystkich osób, które na co dzień wykonują drobne 

czynności, składające się na jedną wielką całość i później możemy czynić podsumowania, 

że udało się coś wielkiego, wspaniałego zrealizować. Dziękuję wszystkim, którzy 

w jakikolwiek sposób przyczynili się do tego, aby wyniki, które dzisiaj przedstawiliśmy, 

obrazujące realizację roku 2016 zarówno w aspekcie finansowym, jak i merytorycznym, 

inwestycyjnym, były tak imponujące. W odróżnieniu od osób, które w jakimś sensie 

wyraziły swoją negatywną, krytyczną opinię (mają do tego prawo, są opozycją i naturalną 

rzeczą jest, że nie wszystko musi im się podobać; również uważam, że pewne rzeczy 

można zrobić lepiej, aby efekty były jeszcze większe – owszem, zawsze można) – 

uważam, że wyniki, które przedstawiliśmy, są imponujące. Jest to zasługa wielu osób, 

patrząc od góry do dołu lub odwrotnie – jest to zasługa wszystkich, którzy 

w jakikolwiek sposób przyczynili się do tego, abyśmy mogli oddać do użytku 

wyremontowany, wybudowany kawałek drogi, wybudowane boisko, zorganizowane 

przedsięwzięcie, piknik czy wydarzenie edukacyjne, abyśmy na co dzień z pewnych 

działań mogli korzystać, ponieważ to też bieżące funkcjonowanie urzędu. Jeszcze raz 

wszystkim Państwu serdecznie dziękuję za codzienną pracę. Jest to absolutorium nie tylko 

dla Zarządu, ale też akceptacja, docenienie, zauważenie Waszej codziennej pracy. 

Dziękuję za bardzo dobrą współpracę Wójtom i Burmistrzom z terenu Powiatu 

Niżańskiego, która wyraziła się chociażby jedną pozycją, jedną kwotą ponad 1.500.000 zł 

wsparcia finansowego ze strony gmin na rzecz realizacji zadań. Pokazuje to, że jest 
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potrzeba realizacji wielości zadań inwestycyjnych. Wójtowie i Burmistrzowie widzą taką 

potrzebę, chcą uczestniczyć, podejmują współpracę. Współpraca układa się bardzo 

dobrze. Różnie to wyglądało w przeszłości. Mogę z całą pewnością powiedzieć i są 

namacalne tego dowody, że współpraca jest na bardzo dobrym poziomie, co zresztą 

wielokrotnie było podkreślane. Wójtom i Burmistrzom składam podziękowania 

i zauważam, że bardzo odpowiedzialnie podchodzą do tego wszystkiego, co jest 

w obszarze zarządzania przez poszczególne samorządy, ponieważ chcą, aby coraz więcej 

realizowanych było przedsięwzięć, inwestycji. Jest to bardzo pozytywne. Nie byłoby 

oczywiście wielu tych wydarzeń, gdyby nie pozyskane środki.  Dziękuję tym, którzy 

nas wspierają, Posłom na Sejm RP. Jest dobra współpraca z Wojewodą, Marszałkiem. 

W wielu instytucjach spotykamy się z przychylnością, co przekłada się na to, że środki, 

które Państwo widzieliście, płyną do Powiatu Niżańskiego. Różnie to w poprzednich 

latach bywało. Oczywiście nie popadamy w samozachwyt, ponieważ nigdy nie jest tak, 

aby nie mogło być jeszcze lepiej i będziemy dążyć do tego, aby osiągać coraz wyższe 

stopnie zaangażowania inwestycyjnego, remontowego czy pozyskania środków na 

realizację różnych ważnych dla naszego społeczeństwa przedsięwzięć. Jeszcze raz 

wszystkim dziękuję. Mam nadzieję, że nikogo nie pominąłem. Na koniec dziękuję 

wszystkim, którzy głosowali „za” udzieleniem absolutorium dla Zarządu Powiatu, 

wszystkim radnym. Radni, którzy nie głosowali „za” udzieleniem absolutorium – mają 

takie prawo, to ich wola, absolutnie tego nie neguję. Trochę w humorystyczny sposób - 

dziękuję także mediom, że na bieżąco relacjonują wszystkie dobre wydarzenia, dobre 

działania, które mają miejsce w Powiecie Niżańskim. 

 

Ad. 12 

 

Skarbnik Powiatu Niżańskiego Maria Bednarz - przedstawiła projekt uchwały Rady 

Powiatu Niżańskiego w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Niżańskiego na lata 2017-2030 (stanowi załącznik Nr 17 do protokołu). 

Została przygotowana aktualizacja wieloletniej prognozy finansowej, w oparciu 

o zmiany w budżecie, jakie mieliśmy na przestrzeni ostatnich miesięcy. Jest to potrzebne 

do sprawozdań półrocznych, aktualne dochody, wydatki i deficyt w budżecie. 

Ponadto, zostały uwzględnione zmiany wynikające z podjętych ostatnio uchwał 

zobowiązaniowych. Jest to zmiana załącznika Nr 1 Wieloletnia prognoza finansowa, 

natomiast jeżeli chodzi o drugi załącznik Wykaz przedsięwzięć, pozostają na dzień 

dzisiejszy bez zmian. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Administracji Rady Powiatu Niżańskiego 

Andrzej Tofilski – opinia Komisji jest pozytywna. 

 

W zarządzonej przez Przewodniczącego Rady Powiatu Niżańskiego 

Janusza Nawrockiego dyskusji nikt z radnych nie zabrał głosu, w związku z czym 

Przewodniczący Rady poddał przedstawiony projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jaw 

nym, 16 głosami „za” podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XXXVIII / 215 / 2017 

 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Niżańskiego 

na lata 2017-2030 (stanowi załącznik Nr 18 do protokołu). 
 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – odczytał projekt 

uchwały Rady Powiatu Niżańskiego zmieniającej uchwałę w sprawie powołania stałych 

komisji, ich składów osobowych oraz określenia przedmiotu ich działania (stanowi 

załącznik Nr 19 do protokołu). 
Dnia 30 maja 2017 r., podczas obrad nadzwyczajnej XXXVII Sesji Rady Powiatu 

Niżańskiego, złożył ślubowanie i objął mandat radnego Rady Powiatu Niżańskiego 

Pan Józef Kolano. Radny Józef Kolano zadeklarował udział w pracach Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Aktywizacji Rynku Pracy Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

Rada Powiatu Niżańskiego w głosowaniu jawnym, 16 głosami „za” podjęła  
 

UCHWAŁĘ Nr XXXVIII / 216 / 2017 

 
zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałych komisji, ich składów 

osobowych oraz określenia przedmiotu ich działania (stanowi załącznik Nr 20 

do protokołu). 
 

Ad. 14 

 

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki – radni w dniu 

dzisiejszym otrzymali odpowiedź na zapytanie radnego Gabriela Waliłko zgłoszone 

podczas obrad XXXVI Sesji Rady Powiatu w dniu 18 maja 2017 r. (stanowi załącznik 

Nr 21 do protokołu). 
 

Radni nie wyrazili potrzeby odczytywania odpowiedzi na w/w zapytanie. 
 

Ad. 16 

 

Nie zgłoszono wolnych wniosków i informacji. 
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Ad. 17 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Niżańskiego Janusz Nawrocki o godz. 13 
10 

dokonał 

zamknięcia obrad XXXVIII Sesji Rady Powiatu Niżańskiego. 

 

 

 
  Przewodniczący Rady  

Protokołowała:        

 

Magdalena Ryniak              Janusz Nawrocki 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


